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1. Infod 

1. Muudatused Kliimaministeeriumi Metsaosakonnas, otsitakse uut juhti,  

o Meelis Seedre jätkab valdkonna juhina. Kandideerimine on juba 

avatud väga lühikese ajaga. 

o Metsaosakond plaanib tellida sektori sotsiaalmajandusliku mõju 

uuringu, et oleks ministeeriumi enda tellitud. Kui täna minnakse 

tellima, siis ilmselt on see 2023 või 2024 andmetel ja numbrid tulevad 

oluliselt kehvemad kui meie viimases aruandes. Samuti ei tea, kas 

võetakse kõik samamoodi arvesse nagu EMPL tellitud uuringus. 

Vajalik on kaasa rääkida lähteülesande sõnastamisele. Teostaja 

valimisel peab suure tõenäosusega läbi viima riigihanke. Vaja jälgida, 

et uuringu läbiviija oleks neutraalne ja pädev asutus. Üks suurtest 

rahvusvahelistest audiitorbüroodest (EY, KPMG, PwC). Soovitame 

kaasata MKM-i.  

2. Kliimaeesmärgid 2040 seisukohad 

o Riigikogu Keskkonnakomisjoni istungil esindas EMPL-I Jaak Nigul. 

Põhisõnum oli meedias ära toodud. Igaühel oli 10 minutit aega rääkida. 

Silma paistis, et keskkonnakaitsjatest oli kutsutud 2, keemiatööstus 1, 

erametsaliidust 1, meilt 1 ja Kliimaministeeriumist 2 esindajat. Mahtu 

andis see nendele ja näitas suhtumist. Kui arutame energeetika 

küsimusi, siis miks ühtegi energeetikut ei olnud kutsutud. Kus olid 



 

need, kes valdavad teemat? Keskkonnakomisjon seisab ettevõtete 

huvide eest ja majanduskomisjon ütleb, et ei ole häda midagi. Ei jõutud 

selle sõnastuseni, mida tahame: „Eesti ei ole nõus 2040 eesmärkide 

sõnastamisega enne kui on tehtud mõju-uuring.“ Kiri vaja ELAK-isse 

teha, ettevõtete murekiri. On vaja jätkuvalt mõjutada. ELAK ei hakka 

komisjonide seisukohti muutma. Kui tahame veel teha pöördumist 

ELAK-isse, siis meil on selleks 1 päev. Kas meil on midagi uut lauale 

panna? Tööandjate Keskliit andis ka sisendi. Tähtis, et sõnastus oleks: 

Eesti ei ole nõus enne kui…! Võime oma kirja korrata ja panna oma 

seisukoht, et Eesti ei ole nõus. Annela vaataks selle kirja üle. Kiri peab 

olema homse jooksul saadetud.  

3. Kohtumine Kliimaministeeriumi ehitusosakonnaga ehitusmaterjalide süsiniku 

jalajälje andmebaasi küsimuses. Selle baasilt peaks tulema varsti määrus, millele 

tuleb ka kaasamine ja siis saab hakata kaasa rääkima. Selgitasime erinevaid 

arusaamasid. Puitmajaliit on koostamas kirja, mida meie toetame.  

4. Esitatud EIS Reaalajamajanduse taotlusvooru e-veoselehe arendamise taotlus. 

Korduvalt jutuks olnud sae ja höövelmaterjali standardi loomine ja erinevad 

arendused juurde, mis kasutajamugavust suurendaks. E-veoselehe tulud on meil 

planeeritust suuremad, esiteks tänu RED3-le ja lisaks on palju Läti ettevõtteid 

liitunud. Tuleb EIS-i teha järelpärimine, sest vastus peaks olema juba tulnud.  

5. Puuinfo õppereis Rothoblaasi koolituskeskusesse ja Holzbau Forumile.  

o Osales Erik Konze + kaasatud grupp eestlasi. Puitarhitektuuri 

konverentsile esinejate otsimine, suhete hoidmine ja loomine. 

Kaasatud oli ka paar inseneri. Võrgustumise funktsioon. Eriku sõnade 

järgi on kordaläinud üritus, saadud mitmeid kontakte, keda kutsuda 

Eestisse esinema, meie puitarhitektuuri konverentsi tõsteti esile seal 

ürituse raames.  

6. Linnurahu teemaline istung Euroopa kohtus täna. Jaan osaleb 

tegevmeeskonnast.  

7. EMPL liikmeskonna lisandväärtus töötaja kohta. Tegime EMPL liikmete 

aastaaruannete põhjal oma kiire arvutuse. Kaalutud keskmine annaks parema 

tulemuse. Liikmete keskmine lisandväärtus. Vaadata järgi, mis on Eesti 

lisandväärtus (40 000-50 000). Meie liikmeskonna lisandväärtus on kindlasti 

suurem kui Eesti lisandväärtus. Statistikaameti valem lisandväärtuse kohta? 

Võrrelda teistega: Euroopa lisandväärtus, lähiriigid? Täppisteadusega ei pea 

tegelema, vaja suurusjärku, et saaksime kasutada kommunikatsioonisõnumina. 

Võtame märkused sisendiks ja proovime täiendada. Lisandväärtus 

tooraineühiku kohta – arenguruum. Otsese ja kaudse lisandväärtuse teema.  

• EMPL tööohutuse töörühma kohtumine Tööinspektsiooniga 13.12.2024. Töörühma 

pöördumine Tööinspektsioonile seoses töötervishoiu arstide teenuse halva kvaliteediga  

o Kohtumise korraldab Tööinspektsioon. Kohtumisel osalevad EMPL, 

Tööinspektsioon, MKM, Töötervishoiuarstide Liit.  

• Kutsesüsteemi reform. Plaan ellu viia 2026 – 2029 



 

o Kutsesüsteemi juhtimissüsteem ja protsessid on ebaefektiivsed 

o Kutseseaduse muutmine – uueks seaduseks saab olema, oskuste ja kutsete 

seadus (eeldatavalt 2025). Hetkel ei ole seda seadust keegi näinud. Ilmselt saab 

eelnõu avalikuks jaanuaris või veebruaris.  

o Teadaolevad muudatused 

▪ Kutsenõukogude asemel on ekspertkogud (senine KN + OSKA 

ekspertkogu) 

▪ Vähendatakse kutsestandardite arvu 

▪ Jäävad kehtima reguleeritud ja riigile (sektorile) vajalikud kutsed 

(kokku hinnanguliselt 200). Meie sektor on heas seisus, sest meie taga 

on sektor ja RMK, kes nõuab kutseid.  

• EMTA teabenõue EMPL-le 

o EMPL kui kutse andja, teabenõue EMPL-le kui kolmandale osapoolele 

o Kontrollitakse ettevõtet, kes teeb RMK-le allhanke korras raietöid 

o EMPL-i kui kutse andja käest soovitakse lisainfot kutse andmise protsessi kohta. 

EMPL-le pretensioone ei ole. 

o Kontrollitakse, kuidas on saanud Raietööline, tase 3 kutsetunnistused 

▪ 34 töötajat (neist 32 on ukrainlased) 

▪ Kes tellis kutseeksamil osalemise 

▪ Kes maksis kutseeksami eest 

• Innotrepp (www.innotrepp.ee) 

o Arendusnõuniku meetme raames kohustus, et 5 ettevõtet läbib nõustamise ja 

teeb testi (AN meetme lõpp 30.04.2025) 

o Analüüsi saab teha iseseisvalt (15-20 min) e-keskkonnas.  

o Registreeruda e-keskkonnas ettevõtte registrikoodiga ja juhatuse liikme 

volitusega inimesel 

o Selleks, et 30 aprilliks aruanne ära esitada oleks vaja siiski, et 5 ettevõtet selle 

läbi teeks. Ainuke asi, mis veel on tegemata. Eveli, Gert, Jaak, Martti, Mait – 

Pille suhtleb edasi.  

o 2 varianti: 

o Teete ära ja ütlete mulle, et olete läbi teinud 

o Ei tee, kuid annate mulle teada, miks ei taha seda teha 

o Kolmanda variandina jaanuaris 30 minutit ettevõtte kohta Pillega 

videokõnes vastata.  

• Tööstustoodete klassifikaatorid 

• On juba mitmed aastad töös Euroopa Liidus kasutatava majandustegevusalade 

klassifikaatori NACE uuendamine, meil Eestis kasutusel oleva majanduse 

tegevusalade klassifikaatori ( EMTAK) puhul on tegemist NACE Eesti 

kohandustega versiooniga.  Nüüdseks on see töö lõpujärgus ning uus EMTAK 

2025 järgi toimub andmete edastamine alates 2025, seoses sellega muutuvad ka 

teised klassifikaatorid, kaasa arvatud EL kasutatav Tööstustoodete 

klassifikaator Prodcom ja omakorda sellel põhinev Eesti klassifikaator TTL 

https://klassifikaatorid.stat.ee/item/stat.ee/71103c3b-9d16-4214-a59a-

83733cda53dd/11 

https://klassifikaatorid.stat.ee/item/stat.ee/71103c3b-9d16-4214-a59a-83733cda53dd/11
https://klassifikaatorid.stat.ee/item/stat.ee/71103c3b-9d16-4214-a59a-83733cda53dd/11


 

Soovitakse tagasisidet, milliste EMTAK16-ga seotud kohalike tootekoodiga võiksime jätkata, mida 
lisada, mida eemaldada. Näiteks, on tulnud paar aastat tagasi liitu kuuluva ühe ettevõtte esindajalt, et 
liimpuit võiks olla veel detailsemalt, kõik ettepanekud on igati oodatud. 

 

o Graanul ja brikett võiks olla eraldi.  

o Juhatus leiab, et tuleks teha eraldi koosolek Statistikaametiga laiemate teemadega kui 

ainult see antud klassifikaatorite teema.  

o Henrik saadab juhatusele Statistikaameti kirja 

 

2. Kommunikatsioonitegevuste ülevaade 

• Olulisemaid sündmusi oli 20.11 Lõuna-Eesti saadikute ja tööstuste kohtumine. 

Õnnestunud pilootprojekt. Lisaks enda sektori ettevõtetele saime mõned piirkonna 

suuremad ettevõtted veel kampa. Huvilisi oli veel, aga ei saanud tulla või olid veel 

ettevaatlikud. Kokku on Põlva-, Võru- ja Valgamaalt riigikogus 11 saadikut ja 7 tuli 

kohale. 3 oleks ka väga tahtnud tulla, aga ei saanud. Konspekteeriti hoolega ja tuli ka 

rahvasaadikute poolt info, et selliseid asju võiks teha regulaarselt. Paar korda aastas ja 

lisaks ka Kesk-Eestis sarnast formaati. Juba järgmisel nädalal oli kuulda Meedias, 

kuidas Taro rääkis meie juttu. Martti: leppisime kokku, et mais teeme uue ja saadikuid 

võiks veel rohkem olla ja sõnumid enne paika. Jaano: Igor Taro kuulas väga suure 

huviga ja kirjutas palju üles. Sisendina on abi tulnud just 2040 asjadesse. Tema meelsus 

on meiepoolne. Tuli ka teemaks, et miks ei ole RMK nõukogus sektori inimest, on hea 

tõdeda, et mida rohkem sa räägid, seda rohkem hakkab idee kandma. Harimist oli 

kõvast.  

o Sügisel on tulemas KOV valimised, ehk siis väga hea tööplatvorm on loodud ja 

järgmisel aastal võiks teha selliseid üritusi kõigis maakondades, kus 

puidusektoril on suur roll.  

• Jätkub ka nö pehmema poole kommunikatsioon. Kiidame EstPly-d. Anda Gea-le teada, 

kui ettevõtted teevad midagi noorte või kogukonnaga.  

• Soodsa meedia fooni pealt ei ole meil väga palju meedias oma kõrvu vaja näidata. 

Selgitame ja mõjutame edasi, aga kliimaeesmärkide ja looduskaitse teemadel suures 

meedias jätkata suunda, et teised räägivad meie eest. 

• Jaano: suund mille kevadel võtsime on õige ja seda jätkame.  

 

3. MKM Majandusarengu tegevuskava 2025 

1. 46 tegevust erinevatest valdkondadest: 

o Investeeringud ja riskijulgus 

o Eksport ja äridiplomaatia 

o Tootlikkuse suurendamine 

o Tööjõu ja hariduspoliitika 

o Ressursid ja taristu 

o Õiguskindlust ja bürokraatia vähendamine 

o Vastutustundlik majandus 

2. Lisaks töö 11 erineva strateegia ja tegevuskavaga, sealhulgas sektorit 

puudutavad: 



 

o Ekspordistrateegia 2035 

o TAIE arengukava 2021-2035 vahehindamine 

o Sihtriikide ekspordi ja investeeringustrateegiad 

o ENMAK 2035 

3. Olulisemad sektorit puudutavad algatused: 

✓ Suurinvesteeringute meede 

✓ Planeeringute kiirendamine 

✓ KOV ettevõtluse toetamise ambitsiooni suurendamine 

✓ Ekspordi kasvatamise toetus esindusorganisatsioonidele 

✓ Eesti kui targa tööstusriigi sõnumite välja töötamine 

✓ Rakendusuuringute keskuse käivitamine 

✓ TA Töötaja finantsstiimuli pilootprojekt 

✓ Hariduspoliitika paremasse vastavusse tööjõu vajadustele 

✓ Energia kättesaadavus ja konkurentsivõimeline hind 

✓ Taristuinvesteeringud 

✓ Ressursitootlikuse tõstmise toetus 

✓ Puidukeemia arendamine 

✓ Kliimakindla majanduse seadus 

✓ KHG heitme vähendamise investeeringud 

 

46 tegevust on liiga palju. Juhatuselt tagasiside aeg on esmaspäev, mille baasilt saame teha oma 

seisukoha. 

 

4. EMPL tegevuskava ja eelarve 

Tegevuskavaga on juhatus tutvunud, kui on ettepanekuid või kommentaare, siis annab 

Henrikule teada.  

Eelarve: KIK tulu ja arendusnõuniku toetus laekuvad uuel aastal. E-veoselehe 

laekumine on olnud suurem kui julgesime prognoosida. Mõned kulud on jäänud 

tegemata ja mõned kulud on tehtud, mida ei olnud algselt plaanis. Aasta lõpetame 

ülejäägiga, mis peaks anda piisavalt hea puhvri edaspidiseks. 

2025 on keerulisem, sest liikmemaksud langevad tugevalt. Oleme proovinud seda 

tasakaalustada projektide rahastustega, aga veel ei ole teada, kas saame toetusi.  

Kuidas saada liikmeid juurde? Tõsta liikmemaksu miinimumi?  

Juhatus vaatab eelarve läbi ja kui on ettepanekuid, siis saata Henrikule. Jaanuari 

juhatuses kinnitame 2025 eelarve.  

5. Juhatuse rollide jagamine 

Mis pikad tegevused on meie endi jaoks olulised? Iga tegevuse jaoks peaks olema üks 

juht, kes hoiab tegevusi üleval ja annab juhatuse koosolekute ülevaate toimuvast.  

1. Statistika töörühm:  

o Veab: Mait Kaup 

o Töös osalevad: Jaano Haidla, Lauri Raid 

o Tegevmeeskonnast: Henrik Välja, Kerli Alliksaar 

2. Tööohutuse töörühm:  



 

o Veab: Tõnu Ehrpais 

o Töös osaleb juhatusest: Eveli Opmann 

o Tegevmeeskonnast: Pille Meier 

3. Energia konkurentsivõime, elektrihinna diferentseerimine (ülekandetasud): 

o Veab: Rain Pärn 

o Töös osaleb: 

o Tegevmeeskonnast: 

4. E-veoseleht:  

o Veab: Marti Piirimäe 

o Töös osaleb: 

o Tegevmeeskonnast: Henrik Välja 

5. TAIE ja hariduse töörühm 

o Veab: Ivar Dembovski 

o Töös osaleb: Jaak Nigul 

o Tegevmeeskonnast: Pille Meier 

6. Puuinfo töörühm:  

o Veab: Ivar Dembovski 

o Töös osaleb: Raido Peedomaa, Ando Jukk 

o Tegevmeeskonnast: Henrik Välja, Erik Konze 

7. Tööandjate Keskliidu volikogu: Jüri Külvik (valimised I kv.) 

8. Regionaalpoliitika ja KOV valimised: vedaja: Martti Kork. Töös osalevad: 

o Veab: Martti Kork 

o Töös osaleb:  

o Tegevmeeskonnast: Akkadian 

9. Metsandus- ja Keskkonnapoliitika, PEFC, FSC 

o Veab: Marti Piirimäe 

o Osaleb töös: 

o Tegevmeeskonnast: Henrik Välja, Jaan Lindmäe 

10. Ekspordi edendamine, konkurentsivõime, investeerimiskeskkond 

o Veab: Jaano Haidla 

o Osaleb töös: Gert Rahnel 

o Tegevmeeskonnast: Henrik Välja 

11. Bürokraatia vähendamine (kogu aruandluse pool ja lisaks on riigil võimalik 

tekitada andmeait, kuhu ettevõtted annavad oma andmed ja sealt saab teha sadu 

raporteid, mitte ei pea ettevõte esitama sadu raporteid samade numbritega). 

o Veab: Jaak Nigul 

o Töös osaleb:  

o Tegevmeeskonnast: 

12. Sanktsioonide vältimise vastu võitlemine 

o Veab: Ando Jukk 

o Töös osaleb: 

o Tegevmeeskonnast: Jaan Lindmäe  

13. Transport ja logistika, 60t veod:  



 

o Veab: Lauri Raid 

o Töös osaleb: 

o Tegevmeeskonnast: Henrik Välja 

14. Kliima ja Euroopa Liidu regulatsioonid – ei ole eraldi töörühma töö, vaid kogu 

juhatuse ja tegevmeeskonna teema.  

 

Palume juhatuse liikmetel Henrikule teada anda, kes millises töörühmas osaleda soovib. 

Jaanuari koosolekul vormistame ära, kes mis töörühmas osaleb. Juhatuse koosolekutel 

püsi päevakorrapunktiks töörühma eestvedaja sõnavõtt 3-5 minutit.  

 

 

Koosolekut juhatas Protokollis 

Henrik Välja  Kerli Alliksaar 

tegevjuht büroojuht 


